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P r o t o k ó ł    Nr   LXVII/2023 

z Sesji Rady Miasta Ciechanów, odbytej 

dnia 27 kwietnia 2023 roku 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 9.00, zakończono o godz. 10.55 

 

Obrady prowadził Pan Krzysztof Leszczyński – Przewodniczący Rady Miasta 

Ciechanów, który otworzył obrady LXVII Sesji VIII kadencji Rady Miasta Ciechanów. 

Powitał: Pana Krzysztofa Kosińskiego – Prezydenta Miasta,  Zastępcę Prezydenta 

Miasta Panią Iwonę Kowalczuk,   Panią Ewę Szelugę – Skarbnika, Panią Sekretarz, 

Dyrektor MOPS - Panią Monikę Lemanowicz, Przewodniczących Zarządów Osiedli 

oraz mieszkańców miasta, oglądających transmisję obrad. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, stwierdził 

kworum radnych i prawomocność obrad.  

Stan radnych:   21  

Uczestniczyło w obradach: 19 - nieobecni Radni: Pani Joanna Kiszkurno  

       i  Pan  Marcin Żebrowski  

                                                    

                                                                                          

 

Porządek obrad : 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 

3. Informacja o protokole z LXVI Sesji RM.  

 

4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

5. Sprawozdanie z  wykonania budżetu za 2022 r. wraz z przedstawieniem 

raportu o stanie miasta - druk nr 1: 

a) Raport o stanie miasta za 2022 rok.  

b) Wystąpienie Prezydenta Miasta. 

c) Debata. 

d) Projekt uchwały w sprawie udzielenie Prezydentowi Miasta wotum zaufania 

-druk nr 1a. 

e) Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok.  

f) Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2022 rok. 
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g) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2022 rok.  

h) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Prezydenta Miasta z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

i) Przedstawienie opinii regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. 

j) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów za 2022 

rok - druk nr 1b. 

k) Projekt uchwały w sprawie udzielenie Prezydentowi Miasta absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu za 2022 rok- druk nr 1c.  

6. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022.- druk nr 2. 

7. Projekty uchwał. 

1) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „BLOKI 

I” – część B w Ciechanowie - druk nr 3; 

2) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Sońska 

– Krucza” - druk nr 4; 

3) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Ciechanów 

do 2035 r.- druk nr 5; 

4) w sprawie uchylenia  Uchwały  Nr 144/XIII/2019 Rady Miasta Ciechanów z 

dnia 31 października 2019 roku - druk nr 6; 

5) w sprawie zmiany uchwały nr 4/I/99 z dnia 28 stycznia 1999  roku  

w sprawie utworzenia osiedli na terenie miasta Ciechanowa oraz 

zarządzenia wyborów do organów osiedli - druk nr 7; 

6) w sprawie przystąpienia jako Partner do realizacji projektu pn.: „Zmiana  

-zacznij od siebie”  - druk nr 8; 

7) w sprawie zmiany uchwały Nr 404/XLII/2021 z dnia 30 września 2021 r. 

Rady Miasta Ciechanów w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Miejskiej Ciechanów – druk nr 9; 

8) w sprawie zmiany uchwały nr 638/LXIV/2023 Rady Miasta Ciechanów  

z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały nr 471/XLVIII/2022 

Rady Miasta Ciechanów z dnia 27 stycznia 2022 r. w sprawie 

postanowienia o ponoszeniu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez osoby zamieszkujące nieruchomości wielolokalowe  

– druk nr 10; 

9) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych – druk nr 11; 

10) w sprawie  określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na 

terenie Gminy Miejskiej Ciechanów na 2023 rok – druk nr 12; 
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11) w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  

na okres  3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 

dzierżawy – druk nr 13; 

 

12) w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  

na okres 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 

dzierżawy – druk nr 14; 

13) w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  

na okres 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 

dzierżawy – druk nr 15; 

14) w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 16; 

15) w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 17. 

 

8. Interpelacje.  

9. Wnioski Zarządów Osiedli.  

10. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji jaka wpłynęła do Rady 

Miasta w okresie międzysesyjnym.  

11. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Pkt. 2. Ustalenie porządku obrad. 

 

Radni przyjęli zaproponowany porządek obrad bez uwag. 

 

Pkt. 3. Informacja o protokole LXVI Sesji Rady Miasta. 

Pan Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z protokołem z poprzedniej 

sesji,  który w jego ocenie odzwierciedla  przebieg obrad i zapytał o uwagi? 

 

Radni przyjęli protokół  bez uwag. 

 

Pkt. 4. Informacja organu wykonawczego z realizacji zadań wykonanych w 

okresie międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński w formie 

pisemnej. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pan Przewodniczący zapytał o ewentualne uwagi lub pytania do tego materiału?  

Pan Radny Michał Rząsiński  podziękował prezydentowi miasta - Panu 

Krzysztofowi Kosińskiemu za objęcie patronatem trzeciej edycji programu 

„Bezpieczna rodzina”. Przekazał także podziękowania za pomoc w realizacji tego 

programu Panom Adamowi Krzemińskiemu –Dyrektorowi CUM i Jerzemu 

Omiecińskiemu - Dyrektorowi MOSiR. 
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Radni przyjęli informację bez uwag. 

 

 

Pkt. 5. Raport o stanie miasta wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 

2022 rok –(druk nr 1) 

 

a) Raport o stanie miasta.  

b) Wystąpienie Prezydenta Miasta. 

 

    Głos zabrał Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński, który pokrótce 

przedstawił treści sprawozdania finansowego oraz Raportu o stanie 

miasta za 2022 rok. 

 

Prezydent Miasta Pan Krzysztof Kosiński poinformował, że wszystkie 

wskaźniki finansowe za 2022 rok zostały wykonane w sposób wzorcowy.  

Pan Prezydent podsumował sprawozdanie finansowe miasta Ciechanów i 

wskazał, że 2022 rok zakończył się zbilansowaniem budżetu po stronie 

dochodów i po stronie wydatków. Nie zaciągnięto żadnych nowych zobowiązań, 

kredytów i nie emitowano obligacji. Pierwotny plan deficytu był szacowany na 

35 milionów złotych, udało się go znacznie zmniejszyć. 

Pan Prezent wskazał, iż udało się spłacić 6,5 miliona złotych wcześniejszych 

zobowiązań, a więc realizacja budżetu miasta za 2022 rok przyczyniła się do 

ogólnego zmniejszenia zadłużenia miasta.  

Miasto sprzedało nieruchomości za ponad 10 mln złotych i jest to historyczny 

rekord. Duży wpływ miała na to sprzedaż mieszkań z bonifikatami dla 

mieszkańców Ciechanowa, ale też działek inwestycyjnych dla przedsiębiorców. 

Miasto sprzedawało  te nieruchomości w szczytowym momencie cen na rynku 

nieruchomości, co też przełożyło się na wynik finansowy miasta. Warto też mieć 

na uwadze, iż ponad 40 mln złotych z budżetu przeznaczono na inwestycje. 

Ponadto warto wskazać na wysoki poziom pozyskiwania środków 

zewnętrznych, co pozwoliło realizować wiele różnych zadań inwestycyjnych w 

różnorodnych obszarach. 

Pan Prezydent zaznaczył, iż realizacja budżetu odbywała się w krytycznym 

momencie dla polskiej gospodarki - wojna Rosji wobec Ukrainy, kryzys 

energetyczny, co spowodowało potężne konsekwencje finansowe dla budżetów 

samorządów, związane z obowiązywaniem reform podatkowych. 

Warto podkreślić aktywność Ciechanowa w obszarze wsparcia dla uchodźców - 

tych, którzy pojawili się na terenie naszego miasta, ale też wsparcie dla 

naszego miasta partnerskiego Chmielnicki – 10 transportów humanitarnych 

adresowanych na Ukrainę. W cały proces pomocowy włączyli się aktywnie 

mieszkańcy miasta, przedsiębiorcy i organizacje pozarządowe. Mieszkańcy 

przyjmowali do swoich domów uchodźców, a miasto jako pierwsze zwolniło z 

podatku od nieruchomości, pomagającym uchodźcom. Gospodarcze 

konsekwencje  wojny odczuliśmy wszyscy, POTĘŻNE wzrosty cen benzyny, 
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gazu węgla i energii. Negatywne skutki odczujemy dopiero w bieżącym roku, 

gdy skończyły się długoterminowe umowy na dostawy mediów.    

W obliczu kryzysu energetycznego, miasto włączyło się także w sprzedaż węgla 

dla mieszkańców Ciechanowa, co jest nietypowym działaniem dla samorządu. 

W ramach tej inicjatywy sprzedano ponad 740 ton węgla. 

Miast nie zrezygnowało z żadnych zaplanowanych do realizacji inwestycji.  

Najważniejszą inwestycją, którą miasto zakończyło i rozliczyło w 2022 roku była 

budowa pierwszego od 32 lat nowego miejskiego przedszkola, które cieszy się 

dużą popularnością. Już w pierwszym roku funkcjonowania, przyjęto do 

miejskiego przedszkola maksymalną liczbę dzieci. Są też i inne inwestycje, 

m.in. drogowe, czy środowiskowe, co świadczy o tym, iż władze miasta starają 

się skupiać na wielu różnych obszarach działalności miasta. W obszarze 

inwestycji warte jest podkreślenia, że wszystkie inwestycje pomimo zawirowań 

na rynku cen  zostały wykonane. 

Wszystkie inwestycje zostały doskonale opisane, zarówno w sprawozdaniu 

finansowym, jak też w raporcie o stania miasta.   

W wyniku zmian podatkowych, maleje podatek dochodowy od osób fizycznych - 

w ubiegłym roku blisko o 2 mln. zł. Jest to spowodowane reformą podatkową 

tzw. „Polskim Ładem”. 

Pan Prezydent podziękował wszystkim, którzy pracują na rzecz miasta i jego 

mieszkańców.  

Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński poprosił Radnych o przyjęcie 

sprawozdania finansowego, udzielenie absolutorium oraz wotum zaufania. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

zaproponował aby w punkcie „Debata”, Radni odnieśli  się zarówno do 

Raportu o stanie miasta,  jak też sprawozdania z wykonania budżetu za 

2022 rok. 

 

Radni przyjęli propozycję  przewodniczącego. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

poinformował, że zgodnie z art. 28aa 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 ze zm.) w debacie nad 

Raportem o stanie miasta mogą brać udział mieszkańcy  miasta, jednak 

nikt nie wyraził takiej  chęci. 

 

 

c) Debata 

 

Pan Radny Michał Jeziółkowski w swoim wystąpieniu podsumował działania 

inwestycyjne miasta w 2022 roku. 

„Rok 2022 był kolejnym, w którym kluczową pozycję w budżecie miasta 

stanowią wydatki na inwestycje miejskie. Był kolejnym trudnym rokiem dla 

samorządów. Konsekwencje pandemii, reformy podatkowe, a teraz kryzys 

energetyczny z uwagi na wojnę̨ za wschodnią granicą Polski. Mimo tych wielu 
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trudności, ograniczając wydatki bieżące udało się zrealizować wiele 

kluczowych zadań inwestycyjnych na kwotę ponad 40 mln zł. Swoje w tym 

obszarze dołożyły też miejskie spółki.  

W naszym mieście, po ponad 32 latach powstało pierwsze miejskie 

przedszkole. Co jest istotne, wykonane w technologii niskoemisyjnej, 

wyposażone w panele fotowoltaiczne, a co za tym idzie o niskich kosztach 

utrzymania.  

Zmodernizowano również ulicę Opinogórską i ul. Dębową, na ukończeniu jest 

rozpoczęta w zeszłym roku przebudowa ul. Asnyka.  

Udało się pozyskać środki zewnętrzne na realizację dużego zadania, jakim 

jest przebudowa aż 11 ulic na dwóch osiedlach. 

Rozpoczęto w zeszłym roku rewitalizację dwóch ważnych obiektów - 

zabytkowego budynku przy ul. Fabrycznej 2, jak również przebudowę oraz 

rozbudowę zabytkowego budynku po młynie przy ul. Nadrzecznej w 

Ciechanowie i nadanie mu nowych funkcji społeczno-gospodarczych.  

Należy też wspomnieć o inwestycji, jaką jest budowa „Zielonego Targu”. Po 

zagospodarowaniu terenu wokół dworca kolejowego i wybudowaniu Hali 

Targowej Bloki, przyszła kolej na ten zaniedbany fragment naszego miasta 

przy ul. Płońskiej. Nowy budynek, w bliskiej odległości od nowego parku 

miejskiego przy ul. Augustiańskiej, przyczyni się niewątpliwie do 

uatrakcyjnienia tej części miasta, ale stworzy też przyjazne warunki do 

prowadzenia działalności gospodarczej do prowadzenia handlu.” 

Pan Radny podziękował Panu Prezydentowi za skuteczną realizację 

inwestycji, zwłaszcza, że odzwierciedlają one różnego rodzaju potrzeby 

naszych mieszkańców.  

 

Głos zabrał Pan Radny Wiesław Brzozowski stwierdzając: 

„ Raport o stanie miasta za 2022 rok oraz sprawozdanie opisowe z wykonania 

budżetu za 2022 rok wykazują, iż osiągnięto DOCHODY na poziomie 99% 

zakładanego planu, a WYDATKI zrealizowano na poziomie 95%. W planie 

budżetu przy jego pierwotnym uchwalaniu, był przewidziany deficyt, ustalony 

na poziomie ponad 35 mln zł. Ostatecznie, budżet został jednak zbilansowany. 

To jedna z najważniejszych informacji w zakresie sytuacji finansowej naszego 

miasta. Dzięki oszczędnej i gospodarnej polityce władz miasta zrezygnowano 

w trakcie roku z emisji obligacji. Nie było konieczne zaciąganie żadnych 

nowych zobowiązań. W ubiegłym roku doszło do gwałtowanych podwyżek 

stóp procentowych przez Radę Polityki Pieniężnej, a więc znacząco wzrósł 

koszt pożyczanego pieniądza.  

Nie tylko nie zaciągano zobowiązań, ale także zostały spłacone wcześniejsze 

zobowiązania w wysokości blisko 6,5 mln zł. To oznacza, że mocno 

zmniejszono zadłużenie miasta. To również wymagało dobrej analizy budżetu, 

dobrego planowania zarówno dochodów, jak i wydatków. Ograniczeń i cięć 

dokonywano w wydatkach bieżących, a nie w inwestycjach. Na te 

przeznaczono ponad 40 mln zł. W zakresie wydatków bieżących, 

oszczędności wypracowano w sferach, które nie dotknęły w sposób 

bezpośredni mieszkańców. To przełożyło się na wypracowanie znaczących 
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wolnych środków na kolejny rok. Dzięki nim i niewykorzystanym środkom 

pieniężnym, jakie pozostały z 2022 roku w łącznej kwocie ponad 20 mln zł,na 

marcowej sesji RM, na wniosek prezydenta, zwiększono finansowanie 

inwestycji miejskich realizowanych w 2023 roku i wprowadzono zwycięskie 

zadania w głosowaniu nad Ciechanowskim Budżetem Obywatelskim. 

Zmniejszono także planowaną wysokość emisji obligacji komunalnych o 3 mln 

zł na ten rok.  

2022 rok pokazał, iż dbanie o sytuację finansową miasta ma charakter 

dalekowzroczny. Organ nadzorczy -  Regionalna Izba Obrachunkowa, wydała 

pozytywną opinię do sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok.  

Przedłożone Radnym dokumenty, pokazują spójną, realną i rzeczywistą drogę 

rozwoju naszego miasta. Możemy uczestniczyć w polepszaniu komfortu życia 

naszym mieszkańcom.”  

Pan Radny złożył na ręce Pana Prezydenta podziękowania za skuteczną 

realizację budżetu. 

 

Pan Radny Michał Rząsiński w wystąpieniu zwrócił uwagę na 

funkcjonowanie sportu w Ciechanowie.  

„Na przestrzeni wielu ostatnich lat, można zaobserwować, że każdego roku 

mamy do czynienia w Ciechanowie z jakąś nową dużą inwestycją w obszarze 

sportu i rekreacji. Wiele rzeczy zostało zrobionych, ale zwiększająca się liczba 

trenujących dzieci oraz rosnące zainteresowanie mieszkańców uprawianiem 

różnych dyscyplin sportowych powoduje, że miasto na bieżąco reaguje na 

nowe oczekiwania oraz potrzeby. W poprzednim roku rozpoczęto 

wielomilionową inwestycję w uzupełnienie oferty na miejskim stadionie. 

Wcześniej powstała tam profesjonalna bieżnia lekkoatletyczna, a teraz 

budowany jest nowoczesny obiekt zaplecza techniczno-sanitarnego dla 

lekkoatletów, piłkarzy i innych klubów sportowych. W drugiej połowie 

bieżącego roku zostanie on oddany do użytkowania.  

Ponadto w ubiegłym roku odnowione zostało boisko wielofunkcyjne przy 

Szkole Podstawowej nr 3, a w tym roku dokończono budowę bieżni oraz 

skoczni do skoku w dal. 

Nie można również zapominać o środkach przekazywanych przez miasto dla 

klubów działających w Ciechanowie. Z roku na rok to są coraz większe środki. 

Podobnie z indywidualnymi wyróżnieniami dla najlepszych młodych 

sportowców w postaci stypendiów. 

Miasto ma kolejne ciekawe plany, dotyczące rozwoju bazy sportowej i 

rekreacyjnej. Wkrótce rozpocznie się modernizacja Hotelu Olimpijskiego, który 

stanowi ważną bazę noclegową dla przybywających do Ciechanowa 

sportowców. Będzie też realizowana odnowa hali sportowo-widowiskowej przy 

ul. 17 Stycznia. Miasto zaplanowało zarówno wymianę nawierzchni hali, jak i 

wymianę elewacji tego budynku.” 

Pan Radny, jako przedstawiciel środowiska sportowego, podziękował za duże 

zaangażowanie miasta, ale przede wszystkim za zrozumienie potrzeb 

ciechanowskiego sportu. 
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Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz odniosła do działalności miejskich 

spółek. 

„Wydatki inwestycyjne spółek wyniosły w 2022 roku łącznie ponad 47 mln zł. 

Każda ze spółek prowadzi inwestycje na dużą skalę, co jest wynikiem 

sprawnego zarządzania.  

Największe wydatki inwestycyjne poniosło Przedsiębiorstwo Energetyki 

Cieplnej Sp. z o.o. - 35,6 ml zł. Miejska spółka od kilku lat kontynuuje proces 

inwestycyjny, który ma na celu wykorzystanie OZE i ograniczenie 

wykorzystywania węgla do produkcji ciepła dla mieszkańców. To między 

innymi budowa nowej elektrociepłowni z kotłem parowym na biomasę i turbiną 

oraz budowa instalacji wytwarzania energii elektrycznej i cieplnej w 

wysokosprawnej kogeneracji. 

Działania PEC mają umożliwić ograniczenie wpływu dynamicznie rosnących 

kosztów uprawnień do emisji dwutlenku węgla na cenę ciepła w Ciechanowie. 

Pozwolą też spółce na istotne zwiększenie swoich możliwości wytwarzania 

energii elektrycznej.  

ZWiK kontynuuje działania określone w swoim wieloletnim planie rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych, kolejne ulice są 

wyposażane w sieci, aby nasi mieszkańcy mogli się do nich podłączyć. 

Wydatki inwestycyjne ZWiK w 2022 roku wyniosły ponad 5,4 mln zł. 

PUK zaś rozwija swoją flotę maszynową. W zeszłym roku zakupił sprzęt 

niezbędny do prowadzenia działalności gospodarczej – w tym kolejne 

śmieciarki, posypywarkę czy przesiewacz. Zrealizował również zadania 

inwestycyjne na składowisku odpadów (RZGO),  czy rozpoczął budowę 

nowego budynku biurowego z zapleczem gospodarczym, kwarantanną i 

gabinetami zabiegowymi. Wydatki inwestycyjne PUK w 2022 w roku wyniosły 

ponad 5,7 mln zł. 

TBS kontynuuje zadania związane z rozbudową zasobów mieszkaniowych i 

remontem posiadanych.  

Spółki miejskie, podobnie jak samorząd, mierzą się ze skutkami kryzysu 

energetycznego czy wysoką inflacją. Jednakże widać, że z roku na rok każda 

ze spółek konsekwentnie realizuje ważne zadania inwestycyjne.”  

Pani Radna podziękowała władzom miasta, ale też wszystkim pracującym  

w jednostkach organizacyjnych gminy i  w spółkach, za codzienny trud 

wkładany w ten obszar działalności oraz za to, że miasto dostrzega problem 

tych zmian. 

 

Pani Radna Anna Smolińska, jako Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury i 

Sportu, odniosła się do funkcjonowania miejskiej oświaty i  kultury. 

„W 2022 roku kolejny raz z rzędu wydatkowano rekordowe środki na oświatę. 

Wyniosły one aż 82 mln zł, co stanowiło 31% całego budżetu miasta.  

Z roku na rok wzrasta kwota, którą miasto przeznacza na oświatę. Niestety 

wraz z wydatkami nie wzrasta proporcjonalnie subwencja oświatowa z 

budżetu państwa. W 2022 roku miasto dołożyło do oświaty z własnego 

budżetu kwotę 27 mln zł. Gdyby subwencja pokrywała wszystkie wydatki 
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moglibyśmy zrealizować inne ważne dla miasta i naszych mieszkańców 

inwestycje. Niestety jest to problem wszystkich samorządów w kraju. 

Ogromne słowa uznania dla Pana Prezydenta za realizację inwestycji w 

edukację najmłodszych mieszkańców naszego miasta. Przy ul. Szwanke 

powstało nowe samorządowe przedszkole, do którego od razu w pierwszym 

naborze zapisała się maksymalna możliwa liczba 150 najmłodszych 

ciechanowian. Niezwykle cieszy również fakt zapowiadanej kolejnej miejskiej 

inwestycji, jaką jest żłobek miejski. Niespełna pół roku po oddaniu do 

użytkowania nowego przedszkola ratusz przystępuje do realizacji kolejnej 

inwestycji w zabezpieczenie opieki dla dzieci i wsparcie rodziców. 

Ponadto w zeszłym roku przeznaczono środki na poprawę infrastruktury 

oświatowej. Wykonano remonty poszczególnych pomieszczeń w szkołach, 

zmodernizowano wiele placów zabaw, znajdujących się przy placówkach 

oświatowych, głównie w ramach Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. 

Warto wspomnieć też o zrealizowanym projekcie, dofinansowanym ze 

środków krajowych, pod nazwą: „Laboratoria przyszłości”. W jego ramach 

zakupiono nowoczesny sprzęt, który uatrakcyjnia zajęcia szkolne i 

pozwala uczniom rozwijać swoje zainteresowania. 

Na realizację zadań z obszaru kultury, miasto przeznaczyło w 2022 roku 

kwotę̨ ponad 1 mln 146 tys. zł . Kwota ta przeznaczona była odpowiednio na 

finansowanie zadań́ realizowanych bezpośrednio przez Urząd Miasta, we 

współpracy z organizacjami pozarządowymi lub innymi podmiotami, jak 

również w ramach realizacji zadań zleconych. Zorganizowano obchody świąt 

patriotycznych i jubileusze, ale również wiele wydarzeń, skierowanych do 

różnych grup społecznych. Do najważniejszych wydarzeń należy: Majówka, 

Dni Miasta, IV Ciechanowskie Senioralia, Zamkowe Podróże w Czasie, 

Spotkania z Historią, Otwarte Spotkania Motocyklowe, Jarmark 

Bożonarodzeniowy oraz inne wydarzenia plenerowe. Wszystkie realizacje 

miasta i miejskiej jednostki kultury cieszą się ogromną popularnością wśród 

mieszkańców. Wiele z nich już na stałe wpisało się w kalendarz kulturalny 

miasta. 

Po raz kolejny wydatkowano rekordowe kwoty na oświatę, która jest 

inwestycją w przyszłość młodych mieszkańców naszego miasta. Mam 

nadzieję, że również rząd zrozumie wagę należytego finansowania oświaty i 

będzie ponosił adekwatne koszty edukacji dzieci i młodzieży, bo warto 

zaznaczyć, że wydatki polskiego państwa na edukację w stosunku do PKB z 

roku na rok spadają, a w poprzednim roku spadły do poziomu poniżej 2% 

PKB.” 

 Pani Radna podziękowała za wszystkie działania z mierzające do poprawy 

sytuacji w oświacie i kulturze w mieście. 

 

Pan Radny Robert Umiński w swoim wystąpieniu podsumował 

wykorzystanie funduszy unijnych. 

„Miasto podjęło szereg działań, aby przygotować się do nowej perspektywy 

unijnej, by móc skutecznie aplikować o środki zewnętrzne.  
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W tym celu opracowano szereg dokumentacji technicznych, część z nich ma 

już gotowe pozwolenia, część jest na ukończeniu.  

W poprzedniej perspektywie unijnej, dokumentem umożliwiającym aplikowanie 

o środki zewnętrzne był Lokalny Program Rewitalizacji Miasta Ciechanów na 

lata 2005-2023.  

W okresie programowania 2014-2020, dzięki posiadaniu tego dokumentu 

miasto pozyskało dofinansowanie w wysokości prawie 12,5 mln zł na jedne z 

ważniejszych inwestycji rewitalizacyjnych, tj.: 

1. Rewaloryzacja 7 wielorodzinnych budynków w dzielnicy Bloki; 

2. Modernizacja budynku tzw. „Krzywej Hali” wraz z Placem Piłsudskiego; 

3. Rewitalizacja pasażu im. M. Konopnickiej. 

Ponadto dzięki posiadaniu programu rewitalizacji, jako miasto otrzymywaliśmy 

dodatkowe punkty w ocenie innych projektów, bądź środki finansowe z 

budżetu państwa, mowa tu o takich zadaniach jak: budowa park&ride, centrum 

przesiadkowego przy dworcu PKP, budowa alei Unii Europejskiej, ul. 

Sienkiewicza, zakupu autobusów oraz systemu informacji pasażerskiej. , na 

kwotę prawie 4 mln zł. 

Na dzisiejszej sesji  będziemy procedować nad uchwałą o przyjęciu Gminnego 

Programu Rewitalizacji, który jest niezbędnym dokumentem do pozyskiwania 

środków w perspektywie finansowej Unii Europejskiej na lata 2021-2027. W 

programie znalazły się m.in. projekty dotyczące przede wszystkim kontynuacji 

działań dotyczących rewaloryzacji wielorodzinnych budynków w dzielnicy 

Bloki, zmian w infrastrukturze Śródmieścia, zagospodarowania terenów 

poprzemysłowych, budowa park&ride przy dworcu PKP Przemysłowy wraz z 

przebudową dróg dojazdowych oraz budową ścieżek rowerowych. 

Miasto wzorcowo przygotowało się do pozyskiwania środków, opracowało 

dokumentacje techniczne, uzyskało pozwolenia na budowę, jak również 

przygotowało dokument strategiczny, jakim jest gminny program rewitalizacji, 

umożliwiający pozyskanie dofinansowania.”  

Pan Radny pogratulował skuteczności w aplikowaniu o środki unijne i 

kontynuacji podjętych działań.  

   

Głos zabrała Pani Radna Magdalena Grelik – Grodecka, jako 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Spraw Obywatelskich, odniosła 

się  do zagadnień społecznych, zawartych w Raporcie o stanie miasta. 

„Miasto od wielu lat realizuje efektywną politykę społeczną, opartą na 

szerokim zakresie działań skierowanych do licznego grona mieszkańców 

miasta, obejmując swoim zainteresowaniem wszystkie grupy wiekowe. 

Priorytetem jest pomoc, wspieranie oraz stwarzanie odpowiednich warunków 

do życia i rozwoju rodzin, szczególnie zagrożonych wykluczeniem 

społecznym, czy marginalizacją. Skuteczne działania oparte na diagnozie 

społecznej, kierowane są adekwatnie do potrzeb osób wymagających 
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pomocy, zagrożonych wykluczeniem społecznym, w szczególności z powodu 

ubóstwa, sieroctwa, bezdomności, bezrobocia, niepełnosprawności, 

długotrwałej choroby, przemocy w rodzinie, bezradności w sprawach 

opiekuńczo-wychowawczych, zdarzeń losowych i sytuacji kryzysowej.  

Skuteczny zespół działań miasta niweluje problemy społeczne, a wielokrotnie 

wręcz je eliminuje. 

Ogromne słowa podziękowania kieruję do pani dyrektor MOPS  Moniki 

Lemanowicz i jej  pracowników,  którzy każdego dnia udzielają pomocy i 

wsparcia  osobom potrzebującym. Nie jest to jedynie pomoc materialna i 

finansowa, ale także pomoc na rzecz poprawy funkcjonowania osób i rodzin w 

ich środowisku społecznym.  Dlatego warto  w  tym miejscu podkreślić 

ogromną pracę asystentów rodziny, pracowników socjalnych, kuratorów 

zawodowych oraz  innych instytucji i osób działających na rzecz rodzin. 

Ponadto w mieście podejmowanych jest szereg zadań na rzecz 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, działań aktywizujących   osoby 

bezrobotne  lub nieaktywne zawodowo a także działania z zakresu  pomocy 

psychologicznej, pomocy w formie usług opiekuńczych oraz specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi.  

Warto wspomnieć o realizowanym przez MOPS Programie „Asystent Osobisty 

Osoby Niepełnosprawnej”. Program ten  ma na celu poprawę jakości życia 

osób z niepełnoprawnością w szczególności poprzez umożliwienie im jak 

najbardziej aktywnego i samodzielnego życia,  oraz zapewnienie pomocy 

adekwatnej do potrzeb. 

W 2022 roku kontynuowany był również  program usług opiekuńczych w 

formie teleopieki, mający na celu podniesienie bezpieczeństwa i poprawy 

jakości życia mieszkańców w wieku  sędziwym, umożliwiając im  tym samym 

zdalny dostęp do Centrum Operacyjno – Alarmowego. 

Ponadto Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Ciechanowie obejmuje 

również swoim wsparciem osoby bezdomne i zagrożone bezdomnością. W 

realizowaniu zadań na rzecz bezdomnych podejmowane były działania 

interwencyjne, aktywizujące i wspierające w procesie ich usamodzielniania.  

W związku z agresją zbrojną oraz przybyciem obywateli Ukrainy do Polski 

miasto wraz z pracownikami pomocy społecznej po raz kolejny, po pandemii, 

realizowało nowe, zadania pomocowe. Dzięki dobrej organizacji działań i 

efektywnej pracy, niezwłocznie udzielony był szeroki wachlarz niezbędnej 

pomocy zarówno obywatelom Ukrainy, jak i również wsparcie dla 

ciechanowian dających im schronienie. 

  Ważną oprócz MOPS-u instytucją, która działa na rzecz rozwiązywania 

problemów społecznych w naszym mieście jest Biuro Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Uzależnień pod kierownictwem pana Tomasza 

Kosielskiego. Biuro realizuje działania w ramach programów: Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Miejskiego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii i Miejskiego Programu 
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Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie. 

 Biuro w   ramach swoich zadań świadczy pomoc : psychologiczną, prawną 

czy specjalistyczną pomoc terapeuty uzależnień.  W ramach funkcjonowania 

Biura prowadzona jest grupa wsparcia dla osób z problemem alkoholowym 

oraz grupa DDA (dorosłych dzieci alkoholików).  

Niezwykle ważny podkreślenia  jest fakt działalności telefonu zaufania, z 

którego wielokrotnie anonimowo, bez konieczności osobistej obecności w 

Biurze doraźną pomoc mogą otrzymać m.in. osoby doświadczające przemocy, 

osoby uzależnione, dzieci i młodzież oraz rodzice, borykający się z 

problemami wychowawczymi. 

Ponadto Biuro realizuje szereg programów  profilaktycznych, edukacyjnych z 

zakresu przeciwdziałania narkomanii, alkoholizmowi, agresji i przemocy, m.in. 

„Postpandemiczna reintegracja grup klasowych”, „Nie bądź ofiarą”, „DEBATA”, 

„Uzależnienia behawioralne”, „Archipelag Skarbów”, Koncert profilaktyczny pt. 

„Nie zmarnuj swojego życia”, Szkolenie dla rodziców pt. „Granie na Ekranie”, 

czy też autorski program biura „Program Liderów Młodzieżowych”. 

Niezwykle ważna jest także działalność Punktu Wsparcia Dziecka i Rodziny, 

który znajduje się  w strukturach biura. Celem działalności jest wsparcie rodzin 

przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych. 

Punkt realizuje zajęcia opiekuńczo – wychowawcze z elementami profilaktyki 

uzależnień oraz zajęcia socjoterapeutyczne dla dzieci z rodzin, z problemem 

alkoholowym lub problemem narkomanii, czy  też z rodzin z deficytami 

wychowawczymi. Punkt  realizuje również działania  edukacyjne dla rodziców i 

nauczycieli. 

W swoich rozważaniach chciałabym też wspomnieć o Środowiskowym Domu 

Samopomocy Typu A i B pod kierownictwem pani Doroty Sokołowskiej. Jest to  

ośrodek wsparcia dziennego pobytu, który wykonuje ogromna pracę na rzecz 

swoich podopiecznych, czyli osób dorosłych, przewlekle psychicznie chorych i 

upośledzonych umysłowo. 

Nie sposób również nie wspomnieć o funkcjonującej na terenie naszego 

miasta „Jadłodzielni”, w której mieszkańcy mogą zostawić żywność, dzieląc się 

posiłkiem, oraz nowo powstałej EkoSpiżarni - pierwszego sklepu społecznego  

w mieście.  Sklep powstał z myślą o osobach, które nagle, okresowo znalazły 

się w trudnej sytuacji finansowej i nie stać ich na zakup żywności.  Obie te 

inicjatywy wpisują się w propagowaną przez miasto ideę niemarnowania 

żywności. 

Miasto Ciechanów  podejmowało szereg działań i zadań, które przyczyniały 

się do łagodzenia skutków zaistniałych problemów społecznych. Zapewniło 

skuteczne wsparcie dla osób i rodzin, które miały i mają trudności w radzeniu 

sobie, w sytuacjach życiowych i które nie mogły i nie mogą sobie poradzić z 

ich przezwyciężeniem przy wykorzystaniu własnych możliwości i środków czy 

to finansowych, czy to materialnych.”  
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Pani Radna podziękowała  władzom miasta za wdrażanie tak bogatych, 

wszechstronnych działań oraz dyrektorom, kierownikom oraz pracownikom 

wszystkich instytucji, którzy na co dzień realizują zadania społeczne w trosce 

o poprawienie jakości życia naszych mieszkańców.  

 

Pan Radny Stanisław Jankowski w swoim wystąpieniu podsumował 

funkcjonowanie „Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego” w 2022 roku. 

„Konsekwentnie od kilku lat w mieście bardzo dobrze funkcjonuje 

Ciechanowski Budżet Obywatelski.  

W 2022 r. łączna kwota przeznaczona na CBO wyniosła ponad 1,8 mln zł. Tak 

duże zaangażowanie środków jednoznacznie wskazuje, że miasto jest otwarte 

na dialog z mieszkańcami, na to aby wspólnie decydować, w jakim kierunku 

ma się ono rozwijać, jakie inwestycje czy zadania warto realizować.  

W 2022 roku zrealizowano 6 projektów ogólnomiejskich ( 3 twarde i 3 miękkie) 

oraz 10 projektów osiedlowych. I tak, dzięki zaangażowaniu naszych 

mieszkańców, możliwa była kontynuacja zadań rozpoczętych dzięki 

poprzednim edycjom CBO, mowa tu o takich zadaniach jak: 

- drugi etap remontu budynku, w którym siedzibę ma Towarzystwo Przyjaciół 

Dzieci;  

- kolejny etap rewitalizacji i zagospodarowania terenu rekreacyjnego zbiornika 

wodnego – Kąpieliska Krubin:  

- drugi etap budowy FUNPARKu, czyli miejskiego parku trampolinowo – 

wspinaczkowo – linowego. 

Cieszy, że miasto jest otwarte na to, aby to właśnie mieszkańcy decydowali, 

które zadania, inwestycje, projekty są dla nich ważne. Dzięki temu mieszkańcy 

mają realny wpływ na zmianę otoczenia w którym żyją.  

Z pewnością w kolejnych edycjach zostanie zaangażowanych jeszcze więcej 

mieszkańców, co umożliwi realizację wielu ciekawych inicjatyw.” 

 

Pan Radny Karol Makijonoko w swoim wystąpieniu odniósł się do  

działań proekologicznych. 

„W poprzednim roku, miasto konsekwentnie stawiało na ekologię oraz zieleń. 

Rozwój terenów zielonych jest stałym elementem polityki miasta. Utrzymanie 

dobrej jakości ekosystemów, naturalnego środowiska dla zwierząt czy roślin i 

czystego powietrza jest interesem całej naszej lokalnej społeczności.  

Miejska roślinność zwiększa walory estetyczne miasta, wpływając na wygląd 

przestrzeni publicznej, a zwarte tereny, służą naszym mieszkańcom jako 

miejsca wypoczynku i rekreacji. Zmiany w zielonej przestrzeni miejskiej są 

zauważalne przez mieszkańców oraz niezwykle przez nich doceniane. 

Ogromnie cieszy fakt wysokiej frekwencji osób, w różnym wieku, które 

aktywnie korzystają z miejskich parków i skwerów. Ciągi komunikacyjne służą 

zarówno pieszym, biegaczom, jak również rowerzystom. 
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Na terenie nowego Miejskiego Parku Ojców im. Wacława Pikusa przy ul. 

Augustiańskiej, gdzie corocznie kontynuowana jest akcja sadzenia drzew 

przez ojców, w ubiegłym roku rozpoczęła się budowa pierwszego w mieście 

ogólnodostępnego owocowo-ziołowo-warzywnego ogrodu społecznego. Jego 

uprawą i pielęgnacją zajmą się podopieczni miejskich instytucji oraz 

zainteresowani mieszkańcy, którzy będą mogli wspólnie uprawiać rośliny i 

korzystać z plonów. Ogród społeczny będzie nową, zieloną, przyjazną 

przestrzenią miejską, miejscem spotkań i integracji w mieście. Nie bez 

znaczenia jest zaangażowanie w projekt osób z niepełnosprawnościami czy 

seniorów.  

Miasto utworzyło w ubiegłym roku trzy mini parki kieszonkowe, będące 

atrakcyjną przestrzenią do wypoczynku. Nasadzenia roślinności ozdobiły 

przestrzeń publiczną oraz pełnią funkcje ekologiczne i hydrologiczne. Dwa 

parki powstały na osiedlu „Blokach”, zaś trzeci w „Śródmieściu” na miejscu 

wyłożonego kostką, niewykorzystanego terenu przy ul. Mikołajczyka. Na 

terenach nowo powstałych parków kieszonkowych, wybudowano alejki 

spacerowe, zamontowano elementy małej architektury - ławki parkowe, kosze 

oraz pergole.  

W ubiegłym roku miasto zmieniło również oblicze nieużytkowanej i 

zaniedbanej przestrzeni publicznej przy dworcu kolejowym, pomiędzy torami a 

nowo wybudowanymi przez miasto parkingami tworząc „Zieloną poczekalnię”. 

Nasadzenia blisko 3 tys. roślin ozdobnych, miododajnych i drzew, tworzą 

atrakcyjną strefę łączącą funkcje użytkowe, ekologiczne i hydrologiczne, 

umilając czas pasażerom kolei. 

Przy placu Kościuszki powstał również pierwszy w mieście zielony przystanek. 

Nowoczesna, porośnięta zielenią poczekalnia dla pasażerów miejskich 

autobusów, nie tylko zdobi przestrzeń publiczną, ale przyczynia się również do 

zatrzymywania wody opadowej i poprawy mikroklimatu. 

Miasto dostrzega także problem zmian klimatycznych i tym samym podejmuje 

działania ekologiczne na rzecz zmniejszania uszczelnienia gruntu, 

odtwarzania naturalnej infiltracji wody opadowej i miejsc do jej retencji. W 

ubiegłym roku, rozstrzygnięty został konkurs urbanistyczno-architektoniczny 

na zagospodarowanie placu Jana Pawła II w Ciechanowie. Konkurs stanowił 

odpowiedź na liczne postulaty mieszkańców o odbetonowanie centrum 

miasta. Zwycięska koncepcja, łącząca funkcję parku miejskiego i placu, ze 

zwiększoną powierzchnią biologicznie czynną, została przekazana do 

konsultacji społecznych mieszkańcom. 

Miasto realizuje również wiele działań i edukacyjnych akcji ekologicznych.  

Akcje „Sadzonka za odpady” oraz „Choinka za odpady” już na stałe wpisały 

się do kalendarza działań proekologicznych miasta, niezmiennie ciesząc się 

ogromną popularnością ciechanowian. 

Centralnym zagadnieniem polityki miejskiej jest przygotowanie na skutki zmian 

klimatycznych. Zaplanowane przez miasto działania ekologiczne, będą 

przynosiły wymierne efekty dla środowiska naturalnego. Kierunek działań 

miasta odpowiada zarówno oczekiwaniom mieszkańców, jak również ma na 

celu przeciwdziałanie zmianom klimatycznym. Ciechanowianie dostrzegają 
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ogromne, pozytywne zmiany w rozwoju zieleni w mieście i za to po raz kolejny 

bardzo serdecznie dziękuję władzom miasta.” 

Pan Radny  podziękował za realizację kolejnych zielonych przedsięwzięć, 

które wzbogacają przestrzeń naszego miasta. 

 

W imieniu Klubu Radnych PSL, głos zabrał Pan Radny Piotr 

Wojciechowski stwierdzając: 

„Analizując sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Ciechanów za 2022 

rok oraz Raport o Stanie Miasta, Klub Radnych PSL ocenia wysoko wyniki 

osiągnięte przez nasze miasto za ubiegły rok.  Zebrane dane, w tym 

zamieszczona analiza porównawcza samorządów z kilku lat, obrazują spójne i 

konsekwentne prowadzenie polityki rozwoju miasta we wszystkich obszarach.  

Po dwóch trudnych latach, pełnych obaw i nieprzewidywalności z uwagi na 

pandemię COVID, przyszedł rok, w którym samorządy odczuły konsekwencje 

gospodarcze i społeczne związane z napaścią Rosji na Ukrainę. Był to czas 

realizacji nowych zadań w postaci wspierania uchodźców wojennych z 

Ukrainy, pomocy dla naszego miasta partnerskiego na Ukrainie, zmierzenia 

się z kryzysem energetycznym czy zaangażowania w dystrybucję węgla dla 

mieszkańców.  

Jak zwykle priorytetem była realizacja zapisanych w budżecie inwestycji i 

udało się to w 98 %.  Bez wątpienia, przeznaczanie tak dużych środków 

finansowych na inwestycje, przekłada się nie tylko na rozwój miasta, ale i 

wspieranie przedsiębiorstw realizujących te projekty, gdyż firmy wykonujące 

prace w mieście to między innymi ciechanowskie firmy. Wykonaliśmy 

inwestycje w infrastrukturę miejską o wartości przeszło 40 mln zł. Jedną z 

najważniejszych inwestycji było oddanie do użytku przedszkola przy 

ul. Szwanke z 6 oddziałami, co dało miejsca dla 150 ciechanowskich 

przedszkolaków. Była to inwestycja bardzo oczekiwana przez rodziców 

zamieszkujących tę część miast. Na sfinansowanie jej pozyskano środki 

z budżetu Województwa Mazowieckiego w kwocie 4 mln zł. Pozostała kwota 

pochodziła z budżetu miasta.  

Inwestycje obejmowały głównie zadania drogowe, na łączną kwotę ponad 13 

mln, na które pozyskano również dofinansowania z Funduszu Rozwoju Dróg 

oraz od marszałka województwa mazowieckiego. Inwestujemy również w 

sport. Tu nakłady łącznie na infrastrukturę sportową wyniosły blisko 5,7 mln zł.   

Jak co roku, w tym miejscu warto również powiedzieć o inwestycjach 

wykonanych przez nasze miejskie spółki. Wartość ich wyniosła blisko 47 mln 

zł. Zakres szczegółowo opisany jest w tabeli stanowiącej załącznik do 

sprawozdania opisowego z wykonania budżetu. Każda ze spółek prowadzi 

inwestycje na dużą skalę, co jest wynikiem sprawnego zarządzania. Rosnące 

koszty bieżące w wyniku inflacji, nie zakłóciły procesu inwestycyjnego. Łącznie 

spółki i miasto zainwestowały więc w przestrzeń miejską 87 mln zł. Zarówno 

kwota, jak i zakres inwestycji zasługuje na uznanie i docenienie 

kompetentnego kierowania strumienia środków celem rozwoju miasta. Duże 

inwestycje rozłożone są w latach i ujęte w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 



16 
 

Klub radnych PSL pozytywnie opiniuje Raport o Stanie Miasta oraz 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Ciechanów za 2022 rok. 

Będziemy głosować za udzieleniem wotum zaufania oraz za absolutorium dla 

Prezydenta Miasta Ciechanów. Już tradycyjnie składamy na ręce prezydenta 

podziękowania za skuteczną realizację budżetu. Ważne jest to, co podkreślił w 

swoim wystąpieniu Pan Prezydent – to praca zespołowa bardzo dużej liczby 

osób. Absolutorium dla prezydenta jest powiedzeniem „dziękuję” i oddaniem 

szacunku tym wszystkim ludziom, którzy na co dzień angażują się w prace na 

rzecz mieszkańców. To nie jest 5, 10, a nawet nie 50 osób. To są setki ludzi, 

dzięki którym możemy patrzeć na pozytywne zmiany w Ciechanowie. Życzymy 

powodzenia w realizacji kolejnych ambitnych celów. Czas podejmowania 

ważnych i odpowiedzialnych decyzji w obliczu kryzysu energetycznego oraz 

wysokiej inflacji wymaga rozwagi i doświadczenia. Tego życzymy wszystkim 

realizatorom budżetu.”  

 

Głos zabrał Radny Pan Zdzisław Dąbrowski stwierdzając, że znacząco 

poprawił się wizerunek i estetyka miasta, na co wskazują nie tyko mieszkańcy, 

ale także osoby odwiedzające.  Radni i władze miasta, powinny się skupić na 

rozwoju miasta. Zauważył także, że przy wykorzystaniu środków 

zewnętrznych, dynamika rozwoju miasta jest dużo wyższa.   

Pan Radny pogratulował władzom miasta i pracownikom osiągniętych w 2022 

roku efektów. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów,  

po wyczerpaniu listy mówców przystąpił do dalszego procedowania porządku 

obrad.  

 

d) Projekt uchwały w sprawie udzielenie Prezydentowi Miasta wotum 

zaufania- druk nr 1a. 

 

Uchwała 14 głosami za, 5 głosami przeciwnymi  i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 663/LXVII/2023. 

 

e) Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok.  

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu było tematem debaty. 

Niemniej zapytał Radnych o pytania do tego dokumentu? 

 

Nikt nie zabrał głosu 

 

f) Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Pan Radny Piotr Wojciechowski - przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 

przedstawił opinię komisji w sprawie wykonania budżetu za 2022r. Opinia 

stanowi załącznik do protokołu. 
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g) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2022 rok.  

 

Pan Radny Michał Jeziółkowski odczytał Uchwały nr 3.e./128/2023 z dnia 

14 kwietnia 2023r. i  3.e./271/2023 z dnia 25 kwietnia 2023r. Składu 

Orzekającego RIO w Warszawie w sprawie: wydania opinii o przedłożonym 

przez Prezydenta Miasta Ciechanów sprawozdania z wykonania budżetu za 

2022 rok. Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 

 

 

h) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla 

Prezydenta Miasta z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Pan Radny Piotr Wojciechowski - przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 

przedstawił wniosek komisji w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta z 

tytułu wykonania budżetu za 2022 rok r. Wniosek stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

i) Przedstawienie opinii regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium. 

Pan Radny Michał Rząsiński, odczytał Uchwałę nr 3.f.1/8/2023. Składu 

Orzekającego RIO w Warszawie z dnia 25 kwietnia 2023r. w sprawie: 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ciechanów z dnia  

17 kwietnia 2023 r. w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 

Ciechanów. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

j) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miejskiej 

Ciechanów za 2022 rok- druk nr 1b. 

 

Uchwała 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i  5 głosami 

wstrzymującymi się została podjęta i nosi nr 664/LXVII/2023. 

 

k) Projekt uchwały w sprawie udzielenie Prezydentowi Miasta absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok- druk nr 1c.  

 

Uchwała 14 głosami za, 5 głosami przeciwnymi  i  bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 665/LXVII/2023. 

 

Pan Krzysztof Leszczyński - Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów, 

poinformował, że Rada Miasta Ciechanów udzieliła Prezydentowi Miasta 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok i złożyła gratulacje. 

 

Prezydent Miasta - Pan Krzysztof Kosiński podziękował radnym za 
przyjęcie sprawozdania finansowego za 2022 rok, udzielone wotum zaufania i 
absolutorium. Pan Prezydent stwierdził, że osiągnięte efekty są wynikiem 
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pracy zespołowej za co podziękował pracownikom Urzędu Miasta  i spółek 
miejskich.  

 

 

 

Pkt. 6. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022- druk Nr 2. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że „Ocena zasobów pomocy 

społecznej za rok 2022” - druk nr 2,  była szeroko omawiana na posiedzeniach 

komisji RM.  

W posiedzeniach komisji brała udział: Pani Monika Lemanowicz – dyrektor MOPS, 

która  wyczerpująco udzieliła odpowiedzi na pytania Radnych.  

 

Pan Przewodniczący zapytał o uwagi do dokumentów? 

 

Radni przyjęli informację bez uwag i pytań. 

 

 

Pkt. 7. Projekty uchwał 

1) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „BLOKI 

I” – część B w Ciechanowie - druk nr 3; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 666/LXVII/2023. 

2) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Sońska 

– Krucza” - druk nr 4; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 667/LXVII/2023. 

3) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Miasta Ciechanów 

do 2035 r.- druk nr 5; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 668/LXVII/2023. 

4) w sprawie uchylenia  Uchwały  Nr 144/XIII/2019 Rady Miasta Ciechanów z 

dnia 31 października 2019 roku - druk nr 6; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 669/LXVII/2023. 

5) w sprawie zmiany uchwały nr 4/I/99 z dnia 28 stycznia 1999  roku  

w sprawie utworzenia osiedli na terenie miasta Ciechanowa oraz 

zarządzenia wyborów do organów osiedli - druk nr 7; 
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Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 670/LXVII/2023. 

6) w sprawie przystąpienia jako Partner do realizacji projektu pn.: „Zmiana  

-zacznij od siebie”  - druk nr 8; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 671/LXVII/2023. 

7) w sprawie zmiany uchwały Nr 404/XLII/2021 z dnia 30 września 2021 r. 

Rady Miasta Ciechanów w sprawie regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Miejskiej Ciechanów – druk nr 9; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 672/LXVII/2023. 

8) w sprawie zmiany uchwały nr 638/LXIV/2023 Rady Miasta Ciechanów  

z dnia 26 stycznia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały nr 471/XLVIII/2022 

Rady Miasta Ciechanów z dnia 27 stycznia 2022 r. w sprawie 

postanowienia o ponoszeniu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przez osoby zamieszkujące nieruchomości wielolokalowe  

– druk nr 10; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 673/LXVII/2023. 

9) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych – druk nr 11; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 674/LXVII/2023. 

10) w sprawie  określenia sezonu kąpielowego oraz wykazu kąpielisk na 

terenie Gminy Miejskiej Ciechanów na 2023 rok – druk nr 12; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 675/LXVII/2023. 

11) w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  

na okres  3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 

dzierżawy – druk nr 13; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 676/LXVII/2023. 
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12) w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  

na okres 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 

dzierżawy – druk nr 14; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 677/LXVII/2023. 

13) w sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  

na okres 3 lat z dotychczasowym dzierżawcą oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od  obowiązku przetargowego trybu  zawarcia  umowy 

dzierżawy – druk nr 15; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 678/LXVII/2023. 

14) w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 16; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 67/LXVII/2023. 

15) w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości – druk nr 17; 

Uchwała 19 głosami za, bez głosów przeciwnych i   bez głosów 

wstrzymujących się została podjęta i nosi nr 680/LXVII/2023. 

 

Pkt.11. Interpelacje. 

 

Interpelacje złożyli: 

 Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz w sprawach: 

 doświetlenia ulic, przejść dla pieszych na os. Kwiatowe, Bloki, Zachód; 

 odnowienia gablot i innej małej architektury na terenie miasta, m.in. na 

ul. H. Sienkiewicza oraz w parkach im. M. Konopnickiej i J. 

Dąbrowskiego, a także systematycznego czyszczenia chodników, 

przystanków, ławek na terenie Osiedla Bloki. 

 

 Pan Radny Jerzy Racki, w sprawie skierowania do PZD wniosku dot. 

likwidacji nieprawidłowości związanych z brakiem zachowania 

odpowiednich odległości miejsc parkingowych od skrzyżowania w 

obrębie ulic Ściegiennego i Grodzkiej. 

 Grupa Radnych PiS w sprawie sporu między Stowarzyszeniem 

Wolontariuszy Schroniska w Pawłowie a PUK. 

 

Pkt.12. Wnioski Zarządów Osiedli. 

 

Nikt w tym punkcie nie zabrał głosu. 
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Pkt.9. Zapytania i wolne wnioski. 

 

 Pan Radny Andrzej Bayer  poprosił o uruchomienie stacji ładowania 

pojazdów elektrycznych. 

 Pani Radna Edyta Rzeplińska-Filipowicz złożyła wnioski w sprawach: 

 montażu podjazdu dla osoby z niepełnosprawnościami w bloku przy ul. 

Okrzei; 

 możliwości nabycia odpłatnie toreb ekologicznych przez mieszkańców i 

nie tylko, z logo miasta, promujących je. 

 

 

Pkt.13. Informacja Przewodniczącego dotycząca korespondencji, jaka wpłynęła  

do Rady Miasta w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Przewodniczący RM poinformował, że  wszelka korespondencja, która 

wpłynęła do Rady Miasta za jego pośrednictwem, została przekazana do Radnych 

drogą elektroniczną.  

Pan Przewodniczący przypominał tym radnym , którzy nie złożyli oświadczenia 

majątkowego, że obowiązek ten upływa z dniem 30 kwietnia. 

 

Pkt.14. Zamknięcie obrad Sesji. 

 

Pan Przewodniczący Rady Miasta Krzysztof Leszczyński zamknął obrady LXVII 

Sesji Rady Miasta Ciechanów. 

 

Załącznik do protokołu: nagranie audio-video z Sesji 

 

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

    /-/Krzysztof Leszczyński 

 

Protokołował: 

Stefan Bonisławski 
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Sprawozdanie międzysesyjne 30.3.-26.4.2023 

 

Ruszył nabór wniosków na nowe mieszkania TBS 

11 kwietnia ratusz rozpoczął przyjmowanie wniosków o zawarcie umowy najmu 

lokalu mieszkalnego z dojściem do własności, budowanego w ramach inwestycji 

realizowanej przez Towarzystwo Budownictwa Społecznego w Ciechanowie. Miejska 

spółka wybuduje dwa nowe budynki wielorodzinne (100 mieszkań o powierzchni od 

37 do 64 m2 wraz z komórkami lokatorskimi na poziomie piwnic). 

Pięciokondygnacyjne bloki, przyłączone do miejskiej sieci ciepłowniczej, zostaną 

wybudowane na działkach 4301/33, 4301/34, 4301/37, 4302/24. Wnioski osób 

zainteresowanych najmem lokalu są przyjmowane do 30 kwietnia. Można złożyć je 

osobiście w ratuszu, pocztą lub przez ePuap. Nabór wniosków jest prowadzony 

zgodnie z przepisami ustawowymi oraz zasadami przyjętymi Uchwałą  

Nr 645/LXV/2023 Rady Miasta Ciechanów z dnia 23 lutego 2023 r. O najem lokalu 

mieszkalnego mogą ubiegać się osoby, które spełnią kryteria. 

 

Przebudowa ośmiu dróg na osiedlu „Słoneczne” 

Postępuje remont infrastruktury ul. Nizinnej, Zagrodowej i Skłodowskiej-Curie, a po 

drugiej stronie torów ul. Wędkarskiej, Wrzosowej, Ludowej, Spacerowej i Kruczej.  

 W ul. Nizinnej i Zagrodowej zakończono budowę kanalizacji deszczowej, 

przebudowę kolidującej kanalizacji sanitarnej, sieci gazowej, wodociągowej 

oraz budowę nowego odcinka sieci wodociągowej (w ul. Zagrodowej). W obu 

drogach przebudowano sieci teletechniczne i elektroenergetyczne. 

Wybudowano chodniki i zjazdy. Powstała warstwa podbudowy asfaltowej.  

 W ul. Skłodowskiej finalizowane są prace związane z budową kanalizacji 

deszczowej. Do wybudowania pozostały zbiorniki, przepompownia i separator. 

Wykonywane jest korytowanie drogi, układanie warstw podbudowy, ustawianie 

krawężników i układanie nawierzchni z kostki na zjazdach oraz chodnikach.  

 W ul. Wędkarskiej, Spacerowej, Wrzosowej i Kruczej zakończono budowę 

kanalizacji deszczowej. Przebudowano kolidujące sieci teletechniczną, 

elektryczną i gazową.  

 Na ul. Spacerowej i Wrzosowej wraz z sięgaczami powstała podbudowa 

asfaltowa, ustawiono krawężniki i ułożono chodniki.  

 W ul. Kruczej sukcesywnie wykonywane jest korytowanie wraz z układaniem 

warstw podbudowy. Rozpoczęto ustawianie krawężników, a w dalszej 

kolejności układane będą chodniki i zjazdy. W drodze przygotowano też 

infrastrukturę pod budowę oświetlenia.  

 Trwa budowa kanalizacji deszczowej w ul. Ludowej. Tam niebawem 

rozpoczną się prace związane z przygotowywaniem do powstania w niej 

oświetlenia.  

 W najbliższych dniach planowane jest też ułożenie warstwy z podbudowy 

asfaltowej w ul. Wędkarskiej. 

 

Trwa modernizacja ulic na Podzamczu 

Kompleksowy remont przechodzą: ul. Zagłoby, Rycerska i Kmicica. Prace rozpoczęto 

od ul. Rycerskiej i ul. Zagłoby, gdzie aktualnie budowana jest kanalizacja deszczowa. 
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Roboty związane z budową kanalizacji deszczowej w ul. Zagłoby będą posuwały się 

sukcesywnie w stronę ul. Ks. J. Mazowieckiego, natomiast w ul. Rycerskiej w stronę 

ul. Gostkowskiej. Na ul. Rycerskiej powstanie nawierzchnia asfaltowa. Na ul. Zagłoby 

i Kmicica będzie wykonana z kostki betonowej. Po obu stronach ul. Zagłoby i Kmicica 

pojawią się chodniki. W ul. Rycerskiej poza chodnikiem powstanie też wyniesione 

skrzyżowanie z ul. Wołodyjowskiego. Powstaną zjazdy indywidualne i publiczne.  

Na wszystkich trzech ulicach pojawi się nowe oświetlenie. Prace potrwają do jesieni 

tego roku. Są realizowane etapowo tak, aby zminimalizować uciążliwość dla 

mieszkańców. Inwestycję wykonuje firma Plast-Bud. 

 

Inżynieria i zieleń miejska 

 Po okresie zimowym, kiedy warunki atmosferyczne są sprzyjające, 

przystąpiono do remontów dróg o nawierzchni powierzchniowo utrwalonej 

emulsją i grysami. Wykonano już między innymi remonty cząstkowe:  

ul. Podleśnej, drogi przez las do miejscowości Mieszki Atle, ul. Słonecznej,  

ul. Św. Anny, ul. Św. Antoniego, ul. Św. Jadwigi, ul. Św. Stanisława Kostki, 

odc. ul. Ranieckiej i drogi gminnej od ul. Reutta do ul. Płońskiej. W najbliższym 

czasie podobne prace prowadzone będą na kolejnych drogach. W kwietniu 

wykonano też cząstkowe remonty nawierzchni asfaltowych, między innymi 

ulic: Szwanke, Narutowicza, Spółdzielczej, Hallera, Bohaterów Września. 

Sukcesywnie będą remontowane kolejne ulice. Nawierzchnie dróg gruntowych 

(ul. Św. Rodziny, ul. Św. Antoniego, ul. Św. Floriana,  

odc. ul. Św. Jadwigi, ul. Złotej) przeszły profilowanie równiarką wraz  

z uwałowaniem.  

 Zmiana organizacji ruchu: 

- na ul. Witosa ustawiono znaki zakazu zatrzymywania się  po prawej stronie ulicy na 

odcinku od skrzyżowania  z ul. Nadfosną do skrzyżowania  

z ul. Sikorskiego;  

- na ul. Wodnej ustawiono znaki zakazu zatrzymywania się po lewej stronie drogi na 

odcinku od skrzyżowania z ul. Kilińskiego do skrzyżowania  

z ul. Nadrzeczną. 

 Wykonane zostały remonty na sieci kanalizacji deszczowej (w ul. Różyckiego 

wymiana i regulacja włazu i wpustu na studni rewizyjnej, a w ul. Gwardii 

Ludowej WRN, ul. Siewnej, ul. Jesionowej, Alei Niepodległości – wymiana  

i regulacja wpustów na studzienkach ściekowych). Ponadto w ulicach: 

Zielonej, Juranda, Borodzicza, Bony, Starowiejskiej, Jesionowej  

i Ściegiennego. wyczyszczone zostały odcinki sieci kanalizacji deszczowej. 

 Zlecono kolejne prace: mycie wiat przystankowych oraz wymianę i regulację 

wpustów na studzienkach ściekowych w ul. Okrzei, pętli miejskiej  

od ul. Wierzbowej do ul. Kargoszyńskiej oraz wymianę i regulację włazów na 

studniach rewizyjnych w ul. Okrzei, ul. Batalionów Chłopskich.  

 Na kasztanowcach białych rosnących na terenie miasta rozwieszono pułapki 

feromonowe (ponad 300 sztuk). 

 

Ogród społeczny na terenie Miejskiego Parku Ojców 
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Powstały już alejki, prace budowlane zmierzają ku końcowi. Rozpoczęło się 

wykonywanie nasadzeń drzew, krzewów, bylin i ziół. Pod utworzenie Miejskim Parku 

Ojców im. W. Pikusa owocowo-ziołowo-warzywnego ogrodu społecznego 

przeznaczono prawie 5 tys. m2 terenu. Na realizację zadania miasto pozyskało 100 

tys. zł od samorządu województwa mazowieckiego w ramach „Mazowieckiego 

Instrumentu Wsparcia Adaptacji do Zmian Klimatu – Mazowsze dla klimatu 2022”. 

 

Rewitalizacja i rozbudowa zabytkowego młyna przy ul. Nadrzecznej  

Prace są w toku. Wykonano rozbiórkę budynków zewnętrznych, przyłącza kanalizacji 

sanitarnej i wodociągowej. Zbito tynki zewnętrzne, zdemontowano stolarkę okienną, 

która przejdzie renowację. W części istniejącego budynku młyna wykonano podbicia 

fundamentów w technologii jet-grouting. Rozebrano odkryte fundamenty. W niższej 

części zabytku rozebrano strop, a na parterze posadzki. W ścianach zewnętrznych 

wykonano nadproża pod przebicia wejść do windy. W części niższej budynku 

wykonana została płyta fundamentowa. Trwają prace izolacyjne przeciwwilgociowe 

oraz cieplne ścian fundamentowych. Postępuje też renowacja elewacji. 

Przygotowywana jest nowa żelbetowa konstrukcja istniejącej części budynku młyna. 

W najbliższym czasie powstanie wykop pod nowy budynek, który stanie obok 

zabytku.  

 

Remont budynku TPD na ukończeniu 

Drwa drugi etap remontu gabinetu rehabilitacyjnego, gabinetu terapeutycznego oraz 

wejścia głównego do budynku, w którym znajduje się świetlica Towarzystwa 

Przyjaciół Dzieci. Większość prac we wnętrzach już wykonano (m.in. wymieniono 

stolarkę okienną, zamontowano drzwi zewnętrzne, wewnątrz wyburzono ściankę 

działową, dokonano demontażu poszyć ścian i podłóg, usunięto izolację termiczną  

i akustyczną ze ścian zewnętrznych oraz stropu. W remontowanych 

pomieszczeniach ułożono nową izolację termiczną i akustyczną, wykonano 

paraizolację na stropie i ścianach zewnętrznych oraz montaż rusztu drewnianego na 

stropie i ścianach zewnętrznych. Przygotowano posadzkę pod wykonanie płytek  

i paneli podłogowych. Obecnie wykonywana jest zabudowa wejścia głównego. 

Remont przejdzie też pochylnia zewnętrzna. W środku budynku prowadzone będą 

prace wykończeniowe, które mają zakończyć się w drugiej połowie maja. Projekt do 

realizacji wybrano w ramach  Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego. Prace 

dobiegają końca.  

 

Nowa infrastruktura sportowa przy SP nr 3 

Zakończono budowę nowej bieżni lekkoatletycznej na terenie Szkoły Podstawowej  

nr 3. Ma 80 m długości i 4 tory o szerokości 1,22 m każdy. Nawierzchnię 

dostosowano do potrzeb sportowców oraz amatorów używających obuwia z kolcami. 

Jest pokryta poliuretanem. Infrastrukturę sportową zlokalizowaną przy szkole 

wzbogaciła też skocznia w dal z rozbiegiem o długości 40 m. Dodatkowo 

modernizację przeszło ponad 15-letnie boisko wielofunkcyjne służące do gry w piłkę 

ręczną i koszykówkę. Ułożono na nim nową warstwę użytkową z granulatu EPDM. 

Na realizację zadania miasto pozyskało 300 tys. zł dofinansowania od Samorządu 

Województwa Mazowieckiego, w ramach programu „Mazowsze dla sportu 2022”. 
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Na osiedlu „Kwiatowym” powstaje skatepark-minirampa i Funpark 

Projekt został wybrany do realizacji w ramach Ciechanowskiego Budżetu 

Obywatelskiego. Obok istniejącego przy ul. Wesołej boiska i siłowni zewnętrznej 

powstaje skatepark-minirampa. Przy placu zabaw w tej samej lokalizacji budowany 

jest Funpark z urządzeniami przeznaczonymi m.in. do wspinaczki oraz ogrodzona 

przestrzeń na trampoliny dla dzieci. Prace są w toku i zakończą się w najbliższych 

dniach. Teren zostanie oddany do użytkowania w pierwszej połowie maja. 

 

Modernizacja oświetlenia ulicznego na energooszczędne 

Rozpoczął się kolejny etap wymiany źródeł oświetlenia ulicznego w Ciechanowie. 

Wymianie na energooszczędne, ledowe poddanych jest 1137 lamp sodowych. 

Nowoczesne źródła światła pozwolą obniżyć zużycie energii. Prace łącznie zajmą 

około miesiąca. Wykonuje je wyłoniona w przetargu firma INST-EL J.A. Chancewicz 

Sp. j. z Sokółki.  

 

Efekty oszczędzania energii 

Do 31 marca samorządy były zobowiązane do podania informacji na temat realizacji 

obowiązku zmniejszenia zużycia energii. W Ciechanowie we wszystkich obiektach, 

gdzie wprowadzono racjonalizację zużycia prądu spadło ono o więcej niż wymagane 

ustawą poziomy. Największe oszczędności wśród obiektów miejskich poczyniła 

Miejska Biblioteka Publiczna (zużycie prądu spadło o 69%). W budynkach Urzędu 

Miasta zmniejszyło się o 14,24%. W Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej zużycie 

energii zmniejszyło się o prawie 20%, w Centrum Usług Wspólnych o 12,5%,  

w Środowiskowym Domu Samopomocy o 10,4%, a w Ciechanowskim Ośrodku 

Edukacji Kulturalnej Studio o 10%. Zgodnie z ustawą, obowiązkiem ograniczenia 

zużycia energii nie są objęte szkoły czy przedszkola. 

Od stycznia 2023 roku ceny energii elektrycznej dla samorządów wzrosły o kilkaset 

procent. Ciechanów wprowadził w związku z tym szereg kolejnych rozwiązań, które 

mają na celu obniżenie obciążeń finansowych dla miasta. To m.in. montaż paneli 

fotowoltaicznych, które w energię zasilają Halę Targową „Bloki”, dwie hale MOSiR, 

budynek przy ul. Powstańców Wielkopolskich. Pojawiły się reduktory mocy w szafach 

oświetlenia ulicznego. Wymieniane są też sodowe lampy na oświetlenie typu LED. 

Ograniczono czas oświetlenia ulicznego w godzinach nocnych. 

 

Radarowe wyświetlacze prędkości 

Zadanie „Bezpieczny pieszy w Ciechanowie” obejmuje zaprojektowanie i wykonanie 

robót budowlanych.  Pierwsza część inwestycji obejmuje zaprojektowanie i montaż 

10 wyświetlaczy prędkości na w pięciu lokalizacjach: na ul. Armii Krajowej,  

ul. Bohaterów Września, ul. Senator Janiny Fetlińskiej, ul. Prymasa Tysiąclecia  

i ul. Orylskiej. Na ten zakres prac miasto pozyskało dofinansowanie w ramach 

Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014-2020 w ramach działania 

Rozwój drogowej i lotniczej sieci TEN-T (dofinansowanie ze środków UE). Część II 

obejmuje montaż i uruchomienie dwóch radarowych wyświetlaczy prędkości w pasie 

drogowym ul. Parkowej. 14 kwietnia zostały podpisane umowy z wykonawcą na 

realizację poszczególnych części zamówienia.  
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Prace ZWiK  

Zakończono budowę odcinka sieci wodociągowej o średnicy 110 mm i długości  

121 mb. w ul. przyległej do ul. Gostkowskiej; ukończono budowę odcinka sieci 

wodociągowej i kanalizacji sanitarnej zlokalizowanej w okolicach ul. Prymasa 

Tysiąclecia i Wojska Polskiego. Jednocześnie spółka prowadzi budowę kolejnego 

etapu sieci kanalizacji sanitarnej W ul. Hubala i Przyleśnej (łącznik pomiędzy ulicą 

Hubala i Patriotów). Tam powstała sieć kanalizacji grawitacyjnej o średnicy 160 mm  

i długości około 58 mb, do wybudowania pozostała sieć kanalizacji grawitacyjnej  

o średnicy 160 mm i długości około 35 mb. 

 

Wiosenna zbiórka odpadów wielkogabarytowych 

Między 17 a 25 kwietnia PUK Ciechanów przeprowadził zbiórkę  

tzw. wielkogabarytów na terenie zabudowy wielorodzinnej i jednorodzinnej. 

Odebrano łącznie ponad 176 ton odpadów. 

 

EkoSpiżarnia – powstał pierwszy sklep społeczny w Ciechanowie 

W Hali Targowej „Bloki” 5 kwietnia otworzony został sklep społeczny. Powstał przy 

współpracy miasta, MOPS i Banku Żywności z myślą o osobach, które nagle, 

okresowo znalazły się w trudnej sytuacji finansowej i nie stać ich na zakup żywności. 

Za punkty mogą otrzymać jedzenie o krótkim terminie ważności. Inicjatywa wpisuje 

się w propagowaną przez miasto ideę zero waste. Pomoże uratować  

od zmarnowania tony żywności. Funkcjonowanie sklepu na bieżąco wspierał będzie 

ratusz. Dotacja celowa w formie małego grantu na prowadzenie sklepu dla Banku 

Żywności w Ciechanowie będzie przeznaczona na utrzymanie personelu. Sklep nie 

będzie przynosił dochodu. Celem jego funkcjonowania jest działalność pomocowa,  

a nie zarobkowa. Miasto zapewniło też wyposażenie punktu w meble, lodówkę, 

zamrażarkę i witrynę chłodniczą. 

 

Sympozjum „Nowe media, nowe zagrożenia?” 

26 kwietnia w Ciechanowie zorganizowano otwarte sympozjum naukowo-

szkoleniowe poświęcone zagrożeniom, jakie niosą dla dzieci i młodzieży nowe 

media. Wydarzenie przygotowało Biuro Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień Urzędu Miasta Ciechanów oraz Państwowa Uczelnia Zawodowa im. 

Ignacego Mościckiego w Ciechanowie.  

Wśród prelegentów znaleźli się specjaliści w zakresie problematyki i profilaktyki 

uzależnień.  

 

Ciechanowski Jarmark Wielkanocny 

30 marca, 1 i 2 kwietnia na ul. Warszawskiej odbył się jarmark. Wydarzenie 

zorganizował COEK Studio. Poza stoiskami wystawienniczymi dzieciom, młodzieży  

i seniorom zaoferowano możliwość udziału w warsztatach edukacyjnych w Kamienicy 

W18.  

Na plenerowej scenie odbywały się koncerty i występy regionalnych artystów.  

 

Obchody rocznic: 
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 19 kwietnia minęła 80. rocznica wybuchu powstania w getcie warszawskim. 

Do akcji Żonkile, organizowanej przez Muzeum Historii Żydów Polskich POLIN 

włączyła się też Miejska Biblioteka Publiczna. W Krzywej Hali  i szkołach 

prowadzone były lekcje biblioteczne i warsztaty dla przedszkolaków. Starszym 

dzieciom zaprezentowano książki o tematyce związanej z tragicznymi 

wydarzeniami 1943 roku.  

 23 kwietnia uczono pamięć 11 Pułku Ułanów Legionowych im. Marszałka 

Edwarda Śmigłego-Rydza. W kościele farnym odprawiona została uroczysta 

msza święta w intencji Ojczyzny. Pod pomnikiem marszałka Józefa 

Piłsudskiego złożono wieńce. Obchody zorganizowało Stowarzyszenie 

Żołnierzy i Ich Rodzin oraz Szwadronów Mundurowych w Barwach 11 Pułku 

Ułanów Legionowych, I Liceum Ogólnokształcące PUL im. 11 Pułku Ułanów 

Legionowych w Ciechanowie oraz Urząd Miasta Ciechanów. W przygotowanie 

uroczystości włączył się również Ciechanowski Ośrodek Edukacji Kulturalnej 

Studio, Miejska Orkiestra Dęta OSP, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji  

w Ciechanowie oraz stowarzyszenia rekonstruktorów historycznych. 

 

Światowy Dzień Świadomości Autyzmu  

2 kwietnia w hali sportowej przy ul. Kraszewskiego odbyła się impreza inaugurująca 

projekt wybrany przez mieszkańców w ramach Ciechanowskiego Budżetu 

Obywatelskiego. Przygotowano stoiska sensoryczne, stoiska z pomocami 

edukacyjnymi, terapeutycznymi i zabawkami dla dzieci z niepełnosprawnościami. 

Swoją ofertę zaprezentowały przedszkola, szkoły, instytucje, organizacje, poradnie, 

psycholodzy, pedagodzy i terapeuci na co dzień zajmujący się wsparciem osób  

z autyzmem. Na scenie wystąpiły dzieci z ciechanowskich placówek wsparcia, 

wychowankowie Środowiskowego Domu Samopomocy, seniorzy i grupy taneczne. 

Wydarzenie przy wsparciu miasta zorganizowało Stowarzyszenie Autentyczni. Drugi 

etap zadania obejmie organizację zajęć nauki pływania dla dzieci  

z niepełnosprawnościami.  

 

Wydarzenia sportowe z wykorzystaniem miejskiej infrastruktury: 

 13 kwietnia i 19 kwietnia na stadionie przy ul. 3 Maja odbyły się eliminacje  

i półfinały w ramach Igrzysk Młodzieży Szkolnej w biegach przełajowych.  

W zawodach uczestniczyli uczniowie wszystkich szkół podstawowych  

i średnich z Ciechanowa oraz reprezentacje ze szkół z powiatu 

ciechanowskiego.  

 16 kwietnia w hali sportowej przy ul. 17 Stycznia rozegrano mecz ligowy SCKS 

Jurand Ciechanów – AZS UW Warszawa. Mecz był okazją dla kibiców 

Juranda do obejrzenia piłkarzy na własnym parkiecie. Klubu Kibica Juranda, 

który został reaktywowany w ramach Ciechanowskiego Budżetu 

Obywatelskiego w 2022 r. 

 16 kwietnia w Ciechanowie odbył się Puchar Polski Poomsae w Taekwondo. 

Organizatorem turnieju był Polski Związek Taekwondo Olimpijskiego, 

gospodarzem –  Miejskie Ognisko TKKF Promyk Ciechanów.  

 Od 21 do 22 kwietnia na krytej pływalni MOSiR odbywały się XXVI 

Ogólnopolskie Zawody Pływackie Szkół Społecznego Towarzystwa 
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Oświatowego. Do Ciechanowa przyjechali pływacy z ponad dwudziestu 

klubów. Miasto reprezentowała drużyna 44 uczniów szkoły STO i 11 uczniów 

szkoły TWP. 

 Rozpoczęła się rekrutacja dla dzieci i opiekunów na trzecią edycję 

bezpłatnych zajęć edukacyjno-sportowych z elementami samoobrony. 

Szkolenia poprowadzą licencjonowani trenerzy Taekwondo. Zajęcia będą 

organizowane w hali sportowej w maju. Projekt LKS Matsogi Ciechanów 

będzie realizowany w ramach Ciechanowskiego Budżetu Obywatelskiego.  

 

Ciechanowski Rower Miejski 

1 kwietnia rozpoczął się nowy sezon Ciechanowskiego Roweru Miejskiego. Rowery 

przeszły przeglądy po okresie zimowym. Zasady i ceny wypożyczeni są takie same 

jak w ubiegłym sezonie.  

 

Ciechanów wygrywa z fiskusem przed Trybunałem Sprawiedliwości UE 

30 marca zapadł wyrok Trybunału Sprawiedliwości Unii Europejskiej w Luksemburgu  

w sprawie dotyczącej Ciechanowa oraz gmin partnerskich przeciwko organowi 

podatkowemu. Zgodnie z wyrokiem TSUE samorządy nie są podatnikami VAT,  

a zatem nie są zobligowane do odprowadzania podatku VAT od pozyskanego 

dofinansowania na instalacje OZE na posesjach mieszkańców. Ciechanów będzie 

mógł dokonać ponownego przeliczenia wkładu własnego dla mieszkańców  

i zrealizować zwrot środków finansowych. Orzeczenie podważa dotychczasowe 

praktyki polskich organów podatkowych i będzie miało skutki dla innych gmin  

w Polsce, które realizowały podobne zadania bądź będą je realizowały w przyszłości. 

 

 

/-/Krzysztof Kosiński 

Prezydent Miasta Ciechanów 

 



Uchwała Nr 3.e./128/2023
SKŁADU ORZEKAJĄCEGO REGIONALNEJ IZBY OBRACHUNKOWEJ

w WARSZAWIE
   z dnia 14 kwietnia 2023 r.

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok

Na podstawie art. 13 pkt 5 oraz art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych 
izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2022 r. poz. 1668) w związku z art. 267 -271 ustawy z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 ze zm.) Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w osobach:

Przewodniczący:  Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie:          Renata SOKOLNICKA

Artur CYBULSKI

uchwala, co następuje: 

§ 1

Wydaje opinię pozytywną o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok.

§ 2

Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia.

§ 3

Od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia.

UZASADNIENIE

Skład Orzekający przyjął kryteria, które stanowią podstawę wydania opinii pozytywnej w 
zakresie przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu miasta tj.
 zachowanie równowagi budżetowej (dochodów i wydatków oraz przychodów i rozchodów), 

w tym niezaistnienie:
a) przekroczenia planowanych wydatków,
b) nieuzasadnionych znacznych rozbieżności pomiędzy wykonaniem wydatków a 

wykonaniem dochodów (przychodów),
c) nieuzasadnionego niewykonania planu dochodów lub zbyt dużego przekroczenia tego 

planu,
d) rozbieżności między zaangażowaniem a planem;
e) niezachowania relacji z art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych w zakresie 

wykonania budżetu bieżącego;
f) przekroczenia określonych przez organ stanowiący limitów i upoważnień do zaciągania 

zobowiązań,
 brak nieprawidłowości formalnych i prawnych, w tym:



a) niezgodności rachunkowej kwot wykazanych w sprawozdaniach po stronie planu i 
wykonania,

b) niezgodności planu wskazanego w sprawozdaniach z uchwałami budżetowymi i 
uchwałami zmieniającymi budżet,

c) niezgodności danych dotyczących subwencji na 2022 rok według stanu na dzień 31 
grudnia 2022 r. pomiędzy wykazem Ministerstwa Finansów a sprawozdaniem z 
dochodów budżetowych,

d) rażącego nieprzestrzegania klasyfikacji budżetowej określonej rozporządzeniem Ministra 
Finansów,

e) związanych z realizacją planu dochodów rachunku dochodów jednostek oświatowych 
oraz wydatków nim finansowanych, 

f) związanych z realizacją planu przychodów i kosztów samorządowych zakładów 
budżetowych,

g) związanych z wykazaniem informacji, o której mowa w art. 6r ust. 2e ustawy z dnia 13 
września 1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach,

h) nieterminowego przekazywania uchwał do Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Skład Orzekający dokonał analizy i oceny sprawozdania wraz z objaśnieniami, biorąc pod uwagę 
ponadto informacje wynikające ze sprawozdań budżetowych (Rb) i przedłożonego sprawozdania 
finansowego (bilansu z wykonania budżetu) oraz dane wynikające z informacji o stanie mienia 
Miasta. 

W świetle powyższych kryteriów i przyjętego zakresu badania analiza sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2022 rok wykazała, co następuje: 

1. Zawartość i szczegółowość sprawozdania spełnia wymogi zawarte w art. 267 ust. 1 pkt 1 i 
art. 269 ustawy o finansach publicznych. Zachowana została przy tym korelacja danych 
zawartych w sprawozdaniu z bilansem z wykonania budżetu oraz z informacją o stanie 
mienia.

2. Uchwalony przez Radę budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał 
realizację dochodów w wysokości 262.793.417,04 zł. Dochody Miasta zrealizowano w 
kwocie 258.991.001,28 zł, co stanowi 98,55 % planu.
a) dochody bieżące zrealizowane zostały w kwocie 230.562.223,75 zł, co stanowi 

98,38 % planu;
b) dochody majątkowe zrealizowane zostały w kwocie 28.428.777,53 zł, co stanowi

99,96 % planu.

3. W zakresie planowanej kwoty długu stwierdzono, że zachowana została relacja określona 
w art. 243 ustawy o finansach publicznych. Spełnione zostały bowiem ustawowe wymogi 
dotyczące maksymalnego wskaźnika spłaty zadłużenia, tj. kwota z lewej strony wzoru 
wskaźnika jest mniejsza od kwoty wynikającej z prawej strony.

4. Wydano decyzje przez organ podatkowy na podstawie ustawy – Ordynacja podatkowa 
oraz dokonano zwolnień, ulg, rozłożeń na raty, odroczeń, umorzeń, obniżenia górnych 
stawek podatków w kwocie 4.618.842,06 zł.

5. Uchwalony przez Radę budżet, po uwzględnieniu zmian w ciągu roku przewidywał 
realizację wydatków w wysokości 271.666.048,60 zł. Wydatki ogółem zrealizowano w 
kwocie 259.126.711,65 zł, co stanowi 65,38 % planu, z tego:
a) wydatki bieżące zrealizowane zostały w kwocie 218.760.634,28 zł, co stanowi 

94,94 % planu;



b) wydatki majątkowe zrealizowane zostały w kwocie 40.366.077,37 zł, co stanowi 
97,84 % planu.

6. Wynik budżetu za rok 2022 zamknął się deficytem w kwocie 135.710,37 zł, na planowany 
deficyt w kwocie 8.872.631,56 zł. Zrealizowane zostały przy tym planowane rozchody 
(spłata kredytów, pożyczek i wykup papierów wartościowych) w wysokości 6.446.026,00 
zł.

7. Uchwała budżetowa określała plan dochodów i wydatków rachunków dochodów  
utworzonych przy:
 Szkołach Podstawowych,
 Miejskich Przedszkolach,
W sprawozdaniu Rb-34 nie stwierdzono przekroczenia wydatków na koniec okresu 
sprawozdawczego.

8. Zachowane zostały wymogi okreslone w art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych, 
gdyż wykonane wydatki bieżące nie są wyższe niż wykonane dochody bieżące.

9. Spełniony został wymóg określony w art. 6r ust. 2e ustawy z dnia 13 września 1996r o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz.U. z 2022r. poz. 2519 z późn. zm.) tj. w 
sprawozdaniu zawarto informację o wysokości zrealizowanych dochodów z tytułu opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatków poniesionych na 
funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi z wyszczególnieniem 
kosztów wymienionych w art. 6r ust. 2 - 2c ww. ustawy.

10. W sprawozdaniach nie stwierdzono przekroczenia wydatków budżetowych na koniec 
okresu sprawozdawczego.

11. Sprawozdania złożono w terminie.

W sprawozdaniu Rb – 28S wykazane zostały zobowiązania niewymagalne w wysokości 
5.304.404,21 zł, które łącznie z wykonanymi wydatkami przekraczają plan wydatków. 
Zobowiązania w kwocie 5.281.087,01 zł wynikają z tytułu wynagrodzeń i uposażeń oraz 
obligatoryjnych wpłat płatnika (składki ZUS, dodatkowe wynagrodzenia roczne). W stosunku do 
zobowiązań z powyższych tytułów należy stwierdzić, że wynikają one z mocy prawa. 
Zobowiązania w wysokości 23.317,20 zł. (dz. 926) dotyczą dostaw towarów i usług. 
Zobowiązania te zostały zaciągnięte zgodnie z upoważnieniem Rady Miasta udzielonym 
Prezydentowi w zakresie zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja jest niezbędna 
do zapewnienia ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym.

Biorąc powyższe pod uwagę Skład Orzekający postanowił jak w sentencji.

Przewodniczący
Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski 

Otrzymują:
1) Prezydent Miasta Ciechanów
2) a/a



 U C H W A Ł A  Nr 3.e./271/2023  
S k ł a d u  O r z e k a j ą c e g o 

R e g i o n a l n e j  I z b y  O b r a c h u n k o w e j
w  W a r s z a w i e

z  dnia 25 kwietnia 2023 r.

zmieniająca Uchwałę Nr 3.e./128/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 14 kwietnia 2023 roku w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Prezydenta Miasta Ciechanów sprawozdaniu z wykonania budżetu 
za 2022 rok

Na podstawie art. 13 pkt 5 oraz art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o 
regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2022 r. poz. 1668) w związku z art. 267 - 271 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 ze zm.) 
Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w osobach:

Przewodniczący: Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie: Krzysztof POLENS

Artur CYBULSKI

uchwala, co następuje: 

§ 1

W Uchwale Nr 3.e./128/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie z dnia 14 kwietnia 2023 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Prezydenta Miasta Ciechanów sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok wyrazy 
„Wydatki ogółem zrealizowano w kwocie 259.126.711,65 zł, co stanowi 65,38 % planu” 
zastępuje się wyrazami „Wydatki ogółem zrealizowano w kwocie 259.126.711,65 zł, co 
stanowi 95,38 % planu”.

§ 2

Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia.

§ 3

Od niniejszej uchwały służy odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Warszawie w terminie 14 dni od dnia jej doręczenia.

Przewodniczący
Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski



U C H W A Ł A  Nr 3.f.1/8/2023
S k ł a d u  O r z e k a j ą c e g o 

R e g i o n a l n e j  I z b y  O b r a c h u n k o w e j
w  W a r s z a w  i e

z  dnia 25 kwietnia 2023 r.

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ciechanów 
z dnia 17 kwietnia 2023 r. w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 
Ciechanów

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w  Warszawie  w  osobach :

Przewodniczący: Ireneusz KOŁAKOWSKI
Członkowie: Krzysztof POLENS

Artur CYBULSKI

na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych 
izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2022 r. poz. 1668) oraz na podstawie § 2 rozporządzenia 
Prezesa Rady Ministrów z dnia 16 lipca 2004r. w sprawie siedzib i zasięgu terytorialnego 
regionalnych izb obrachunkowych oraz szczegółowej organizacji izb, liczby członków 
kolegium i trybu postępowania (Dz. U. z 2004 r. Nr 167, poz. 1747), po dokonaniu analizy 
przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ciechanów w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Prezydenta Miasta Ciechanów na posiedzeniu w dniu 25 kwietnia 2023 r. 

    p o d j ą ł   n a s t ę p u j ą c ą  u c h w a ł ę  : 

§ 1

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie pozytywnie opiniuje 
wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ciechanów z dnia 17 kwietnia 2023 r. w sprawie 
udzielenia Prezydentowi Miasta Ciechanów absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za 2022 rok.

§ 2

Uchwała została podjęta jednogłośnie i wchodzi w życie z dniem podjęcia.

§ 3

Od niniejszej uchwały służy Radzie Miasta odwołanie do Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni od dnia doręczenia.

U z a s a d n i e n i e

Wniosek Komisji Rewizyjnej ma swoje umocowanie prawne w przedstawionej 
pozytywnej opinii o wykonaniu budżetu za rok 2022.



2

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie badając przedmiotowy 
wniosek nie stwierdził uchybień formalnych jak i merytorycznych niezgodności z 
dokumentacją znajdującą się w posiadaniu Izby, a w szczególności z:
1) budżetem na 2022r. i jego zmianami,
2) opinią Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2022 rok,
3) sprawozdaniem z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, zawierającym 

zestawienie dochodów i wydatków wynikające z zamknięć rachunków budżetu Miasta,
4) opinią Składu Orzekającego RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok.

  W związku z powyższym Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie 
wydał opinię jak w sentencji.

Przewodniczący
Składu Orzekającego
Ireneusz Kołakowski

Otrzymują:
1) Przewodniczący Rady Miasta Ciechanów
2) a/a




















































